

**Referat af
DH Aalborg FU møde**

4. maj 2017

kl. 13.00 – 16.00

”Trekanten” Sebbersundvej 2 a, 9220 Aalborg SØ

Lokale 3

Udsendt den 5. maj 2017

Deltagere: Ulla, Birthe, Asghar, Steffen, Palle, Christian, Louise

Afbud: Berndt, Anders

1. Valg af ordstyrer - Palle
2. Valg af referent - Louise
3. Godkendelse af dagsordenen – godkendt.
4. Godkendelse af referat – godt referat – godkendt.
5. Evaluering af bestyrelsesmødet den 3. maj 2017 – Enighed om, at det var en godt bestyrelsesmøde. Fint fremmøde og god debat. Ulla orienterede om app'en MinForening, der giver mulighed for at dele aktiviteter og arrangementer, oprette indkaldelser og tilmeldinger. Forslaget fra Bestyrelsen om at lave en arrangementskalender, hvor alle basisorganisationer kan melde arrangementer og aktiviteter ind blev drøftet. Steffen og Louise tager opgaven og kommer med oplæg til junimødet.
6. Næste bestyrelsesmøde den 6. september 2017 – Ulla foreslog, at vi inviterer ”Foreningen af forældre til børn med særlige behov” til mødet, hvor de kan præsentere gruppen overfor DH Aalborgs bestyrelse.
7. Hjemmesiden -
 - a. Opdateringer – Louise orienterede kort om opdateringerne på hjemmesiden. Primært er listen over tillidsfolk revideret. De få tilbagemeldinger der mangler, afventes.

- b. Fornyelse – der er et generelt ønske om en aktivitetskalender. Steffen og Louise arbejder på sagen. Desuden vil vi prøve at lægge flere billeder på, der viser de mange aktiviteter, der afvikles.
8. Mailserv
- a. Status ved Asghar. Asghar har videresendt link og password til hjemmesiden. Det blev testet på mødet og fungerer.
9. Økonomi – Palle orienterede om økonomisk status. Der er givet tilskud fra henholdsvis Aalborg Kommune og DH Central på kr. 5.000,00 (til Forårsmessen i AKKC i 2017) og kr. 24.000,00. Balancen viste en egenkapital på 29.727,65 kr. og et forbrug d.d. på 10.289,73 kr.
10. Handlingsplan 2017 – status – Ulla orienterede.
- a. Forårsmesse 2017 – vil vi med næste år og stå sammen med de andre på samme sted? Enighed om, at standplanen i 2017 var en stor forbedring. Det er vigtigt, at vi fortsat er repræsenteret på Forårsmessen uanset besøgstallet på de enkelte stande. Vi er med til at flytte på og nedbryde fordomme omkring mennesker med handicap. Palle arbejder videre med indkøb af projektor eller anden løsning. Ligeledes skal præsentationsvideoen revideres og gøres færdig. Ulla svarer på mail vedr. ønsket om en fortsættelse af ordningen sammen med DH basisorganisationer. Vi skal overveje at invitere en politiker (for eksempel fra Handicaprådet) til at stå på vores stand.
 - b. Arbejdsgruppe Valgmøde – Ulla orienterede om arbejdet i gruppen. Der er sendt invitation til politikere, hvor alle på nær én har meldt positivt tilbage. Vi afventer svar fra Thomas Krarup. Borgmesteren har sagt ja til at deltage. Christian arbejder på at revidere valgplakaten. Vigtigt, at vi alle tager fat i eget bagland og forsøger at mobilisere så mange deltagere som muligt.
 - c. Arbejdsgruppe FN's Handicapkonvention – Ulla orienterede om arbejdet. Vi arbejder ud fra det, vi kan overkomme. Emnerne er retssikkerhed og inklusion. Louise kontakter DH Centralt for at høre, om de har input til oplægsholdere, vi kunne invitere til et eventuelt debatmøde vedr. inklusion. Birthe har fået tilsendt materiale om de anbefalinger, der er stillet op på baggrund af SFI-rapporten vedrørende inklusion..
Vedrørende retssikkerhed: Socialministeren vil offentliggøre en li-

ste over, hvor mange klagesager de enkelte kommuner får ændret af Ankestyrelsen på socialområdet. Det skal være slut med, at kommunerne forsøger at gå til grænsen i socialsagerne. Fra 2013 til 2016 afgjorde Ankestyrelsen, at mindst en tredjedel af de afgørelser, borgerne klagede over inden for beskæftigelses- og socialområdet skulle ændres. For Aalborg kommune var det 24% af 2914 sager. Handicaprådet har på baggrund af arbejdet i "FN's Handicapkonventions arbejdsgruppe" besluttet, at det undersøges, hvorvidt der skal oprettes klagedialoggrupper svarende til eksisterende Klagedialoggruppe i Ældre- og Handicapforvaltningen, hvor Ulla er medlem. Den eksisterende Klagedialoggruppe arbejder med sager vedr. praktisk hjælp, personlig pleje og madservice. Gruppens arbejde har haft stor indflydelse på, at der nu kun er ganske få sager sammenlignet med år tilbage.

- d. Tilgængelighedskursus – Steffen og Palle arbejder på at finde en form på kurset. Christian orienterede om mulighed for at bruge underviser fra Århus. Ulla tilføjede, at det er vigtigt, at kurset får et indhold, der er anvendeligt og brugbart. Man skal tænke meget over formålet med kurset og hvilken målgruppe man har.
11. Politiske sager til drøftelse – Ulla orienterede om botilbuddet Syrenparken. Aalborg Kommunes Handicapråd har været orienteret om sagen. Birthe nævnte kort mediernes dækning af fejlbehandling af patienter med anden etnisk baggrund. Er det muligt, at der oprettes en model i tråd med den, der findes i Odense?
12. Handicaprådet – Intet.
13. Gensidig orientering samt tilbagemeldinger på deltagelse som DH Aalborg FU repræsentant – intet.
14. Gensidig orientering samt tilbagemeldinger på deltagelse som DH repræsentant – intet.
15. Eventuelt – Ulla orienterede om et hængeparti i FU. FU ønsker at sige hjerteligt tillykke med et gavekort til Steffen, som er blevet gift. Palle afleverede en pose t-shirts til Ulla, som vil aflevere dem til Røde Kors Genbrug.